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Entrepris^g^^ drift

■Pa de aller fleste anlegg rundt cm i fylket er det idag en
kombinasjon av egne krefter eg entreprenjzSrhj elp som utf0rer
arbeidet. Bare i mindre grad bar en hos oss nyttet entreprenjzirer

til a utf0re hele vegarbeidet, slik at vegvesenets folk bare sit
ter tilbake raed kontrollfunksjonen. Vanligst er at tilretteleg-
ging, dirigering og manuelt arbeid skjer av vegvesenets egne
folkj mens biler og maskiner med f0rere er leide (entrepren0r).

Araakene til at nettopp denne ordning er sA vanlig er vel a finne

i at vegvesenet belt til det siste bar v$rt relativt godt bjulpet
med arbeidskraft. Alt overveiende bar dette v$rt erfarne vegar-
beidere med innsikt og ansvarsf01else som bar greidd ut med savel

pussarbeidj maskindirigering, "spesialtiltak" overfor grunneiere,
samt de tusen smating som ma til for at vegen skal bli PERDIG som

et akseptabelt produkt. Bare et fatall av vegarbeiderne bar
derimot erfaring som maskinf0rere. Til gjengjeld bar det pa det
private marked vasrt et meget godt tilbud av biler og maskiner av
de fleste typer, ogsa med habile f0rere.

I 10pet av de aller siste ar bar en av disse faktorer endret seg
totalt: Det bar vmrt en meget stor avgang for pensjonsalderen

blant vegarbeidere, og en ma med det navmrende driftsm0nster og
arbeidsprogram konstatere at det til tider er underskudd pa arbeids
kraft. Rekruttering bar bare i liten grad skjedd de siste arene.

Pa arbeidsplassene rundt om diskuteres ofte. dette emnet. Slike
sp0rsmal melder seg ofte; - Er det ledelsens tilsiktede mal at
vegarbeidernes antall skal komme sa lavt at en stadig st0rre del

av vegarbeidet skal utf0res som entreprise? Er ledelsen misfor-
n0yd med vegarbeidernes innsats og mener at et bedre driftsresul-
tat vil oppnas ved en st0rre grad av entrepren0rdrift? - Det

kan ofte vsere till0p til litt bitter stemning blant dem som bar
f01elsen av a tilh0re en "utd0ende vegarbeiderklan".
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Men er dette en riktig tolkning av situasjonen? Med de usikre

tilstander en hadde for bare fS ar siden, da det 4rvisst m&tte

sies opp en del folk, bar det vart i alles interesse at det ble

skapt stabile forhold ved at arbeidstaben ved naturlig avgang

ble redusert, slik at ALLE kunne sies S. ha helarlig arbeid.

Denne situasjonen mener en na a ha oppnadd.

Naturlig avgang vil det selvsagt fortsatt bli ogsa de narmeste

&r blant vegarbeiderne, ja, endogtil svart stor avgang. Det

tas derfor naturligvis sikte pa rekruttering, slik at den meget

habile stab av vegfolk en na bar, kan holdes intakt.

Grunnene til at vegvesenet skal bygge vegene med egne folk er

mange og overbevisende, En kan nevne faktorer som den meget

erfarne arbeidskraft en bar; de smidige ordninger en kan oppna

innen st0rre anlegg eller flere smaanlegg imellom; de vansker

en unngar overfor grunneiere ved at vegvesenet selv er i kontakt

med vegens naboer; de muligheter en bar for a planlegge driften

pa lengre sikt ut fra bevilgninger, grunnerverv og andre forhold,

den lettvinte mate en kan improvisere pa nar uventede forhold

oppstar, osv. osv.

Ut fra disse synspunkt satses det da ogsa pa inntak av "nye,

friske krefter" i vegvesenet. Det averteres stadig etter folk,

som sprengingsbaser, forskallingssnekkere,' kaibyggere, maskin-

f0rere, platearbeidere, osv. Den egentlige VEGARBEIDER averteres

det ikke etter. Grunnen til dette er f0rst og fremst den fantas-

tiske mekanisering og omlegging som bar foregatt og fortsatt

foregUr innen vegbyggingen.

Fortsatt er det en stor del av vegbyggingsarbeidet som ma forega

manuelt, og idag kan det vel vanskelig tenkes at alt manuelt

arbeid kan elimineres. Likevel; - med tanke pa det som bar

foregatt pa denne sektor de siste 20 ar, kan en neppe vare pa
sikker grunn med noen antakelse om dette emne. Derfor, som en

form for gardening, synes det riktigst bade av hensyn til veg

vesenet og til den nyansatte selv at det kreves en spesialfunksjon

i tillegg til det vanlige vegarbeidet. Arbeid pa lengre sikt

skulle dermed vaere belt sikret. En kan ikke se at en slik spe-

sialkunnskap kan vare til noe binder for i bli en babil "vanlig"



vegarbeiderj for dette er vel noe som bare kan laeres ved eget

arbeid sammen med erfarne folk.

Med de Ijzinns- og arbeidsforhold. som tilbys i vegvesenet idag

er det ingen vansker med a f& folk som er i besittelse av de

omsfzikte kvalifikasjoner. InntaksrSdet behandler saledes i disse

dager fyldige s^kerbunker pa bade kaiarbeider sprengingsbas-

og forskallingssnekker-arbeidsplasser. . I takt med det behov som

m&tte vaere for innsats pa de forskjeilige felter, mS det selv-

sagt kunne overflyttes folk fra det ene gj0remal til det andre.

De ansatte ma derfor ogsa gis silk opplaring at de nar det trengs

kan ta "vanlig" vegarbeid.

.Det er Saledes ingen tegn til at vegarbeiderne er en "utdpende"

rase. En liten kursendring nar det gjelder tillemping til de
mekaniserte driftsmetoder kan spores, men noen braog radikal

slutt pa. eget mannskap og dermed drift i egen regi, er det liten

grunn til a vente (frykte).

Sett fra et "egoistisk" vegvesensynspunkt - og det ma man vel fa

lov til a ha - nia den optimale ordning vare at vegvesenet selv

bar en slagkraftig arbeidsstokk avpasset etter de -sikre arbeids-

oppgaver. Det foreligger ingen dokumentasjon for at vegarbeid

i egen regi verken blir dyrere eller av ringere kvalitet enn
entrepren0rarbeid.

Med de oppgaver en idag synes a sti. overfor pS. vegsektoren,

skulle det vare marked for utvikling bade for drift i egen regi

og for entrepren0rdrift. Nettopp en utvikling med to konkurrer-
ende driftsformer der den ene form far male seg mecJ den andre

vil kunne gi stimulans og gunstig utvikling for vegbygginga

totalt og vaere til fortjeneste for begge driftsformer.

**********************

SKIMMANDE TAL:

11972 vart det her i fylket registrert

11 dedsulykker

28k ulykker med personskade

56 andre ulykker

pi ..riksvegane, og meinge er det vel og ein ikkje fir heyre om.

Kan vi gjere noko for i betre pi dette?



L- 0& 0KONQMIAYDETJNGEN.

ved vegkontpret teller 37 personer. av dlsse wr 16" beskjeftiget

ved sekretariatet og 21 ved regnskapsavdelingen# Dette er ogs&

kontorets "kvinneavdeling" idet samtlige damer med unntak av en

arbeider her ved avdelingen.

En skal her gi en orientering om hvilket arbeids-

omrdde de enkelte funksjoricerer ved sekretariatet har. I et

senere ntunmer skal en fk presenters funksjonaerene ved regn-

skapsavdelxngen.

KONTORSJEF CASPAR LOSSIUS er mannen som administrerer det hele*

SEKRETVER GrUNNVOR SUND er personalsekretaer, Hun mA kunno sies

A vaere vegkontorets "Grand Old Lady", I vel 37 Ar har hun hatt

sitt virke her ved kontoret, og det hun ikke vet vedkonunende

sekretariatet, er ikke verdt A vite, Hennes spesielle arbeids-

omrAde er imidlertid, ved siden av den daglige ledelse av

sekretariatet, personalsaker som vedkommer det merkantile

personals,

SEKRET^R K^RE MHNKVIK er SEKRETj'EREN i ordets rette forstand,

Han er sekretaer i alle tenkelige og utenkelige utvalg ved

kontoret silk som saraarbeidsutvalg, verneutvalg osv, Han tar

seg ogsA av bedriftslegeordningen. Skal et kurs arrangeres, er

Muhkvik pA pletten igjen og ordner opp med alt fra lokale til

blyanter. For ikke A snakke om kontaktmotene og pensjonist-

treffene som har vaert arrangert i de senere Ar, Filers steller

han med ferjesaker og budsjettsaker,

SEKRFT>ER SVERRE HJELVIK er rette mann A henvende seg til hvis det

er spersraAl cm pensjon (se hans redegjerelse om pensjonsrettig-



heter i "Veg og Virke"nr.2/72 og i dette nr.) Han bar ogsd
kartotek over arbeidemes ansiennitet. Ved siden av dette er

ban sekretaer for militaersakene ved kontoret, sd ban or tildels

en "hemmelighetsfull" mann.

SEKRET/ER INGEB.ORG CHRISTOFFERSEN er ogsd av de "gamle" innen

vegetaten, og bun bar bl.a. en "fortid" som distriktskasserer.

Her bos oss bar bun blaa* kontrollen av alle skyssregninger

som kommer til kontoret. Alle telefonabonnementer - bdde her

ved kontoret og ute i distriktene - er det fru Cbristoffersen

som ordner raed. Sdvel vegkontorets som bilkontrollens lokaler

og utstyr borer ogsd inn uinder hennes ansvarsomrdde• Utenom

dette bar bun mod utleie av vegvesenets boliger,

SEKRETyER ASE AAR0 er sd heldig at bun er forstemann som fdr

greie pd alt nytt -bdde godt og gait- som kommer pr. post.

Hun bar neralig jobben med d dpne og fordele all post, og det

er en anseelig bunke som kommer til kontoret hver dag. Dess-

uten bebandlsr bun blankettene for tillatelse til d legge

ledninger av alle slag i iffentlig veg samt dispensasjon for

oppfering av bygninger. Hun serger for d fd dem tinglyst, og

for at sokeren blir underrettet ndr tillatelsen er iorden.

SEKRETAR KATRINE BANG steller som fru Sund med personalsaker.

Hennes ansvarsomrdde er bilkontrollens personale, det tekniske

personals ved kontoret og vegmestre, oppsynsmenn og assistenter.

Hun er noksd "fersk" i dette arbeidet enda, men det er noe som

gdr over. Dessuten bar bun ansvaret for d holde ajour fravaers-

lister for ferie og sykdom, og det er ikke alltid like enkelt,

for her trenger de aller fleste "barnepike". Hun serger

dessuten for at vedtak i vegvesenets inntaksrdd blir fulgt opp.

SEKRET/ER LXSBETH JERMSTAD er leder for kontorets skrivestue.

Brev, tabeller og notater av alle slag - og skrevet med de

underligste "krdketaer" blir tydet og maskinskrevet der. Til

d hjelpe seg med dette bar bun assistentene RANDI R0RHUS1

PALMA PLADSEN og MARIANNE SKJ0RS/ETER, Fru Skjersaeter hjelper

ogsd til med punching og i ekspedisjonen. For dem som kommer

oppom vegkontoret, er fru Skjersmter gjeme den ferste de

kommer i kontakt med - eller de kan treffe FULLMEKTIG OLGA

HESTHOL. Hun arbeider ogsd i ekspedisjonen, og det er hxin som

serger for at all post kommer i konvolutter med samtlige vedlegg

og med riktig navn og adresse. Dessuten er det henne vi md
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henvende oss til for §l f& kontorrekvisita som blyanter, viskelaer

CSV. og blanketter av alle slag. Hvis noen ikko er riktig

sikker p& hvem d© skal benvende seg til p& kontoret, s& spor

©tter fru HestUol blir det alltid en r^d. Hun vet omtrent

"alt om alle".

N&r dagens post er dpnet og fordelt, er det

FULLMEKTIG JOHANHE LERVOLD som tar hdnd om den. Hun finner ut

hv6r i arkivet brevet skal plasseres, og bvem som skal besvar©

det. Deretter joumaliserer htin inn- og utgAende post og for-

deler don til avdelingene. Brev og saker som er ferdigbehandlet,

og som skal oppbevares p^ kontoret for ettertiden, blir lagt i

dato- og nummerorden p& de respektiv© plasser i arkivet. Og

n&de den som roter i arkivet - da er ikke fru Lervold n^dig.

ASSISTENT VIGDIS BJ0RNA er knyttet til avdelingen for

avkjersels- og dispensasjonssaker, Hun ekapederer alle av-

kjerselstillatelser og arkiverer og holder orden i arkivet

for dispensasjoner.

ASSISTENT ELLEN PEDERSEN har for tiden permisjon. Hun er ogsA

engasjert i skrivestua, Ellers har hun assistert fru Lervold

med journal og arkiv.

BUD ROLF BUGGE. Far vi flyttet inn i kontorlandskapet, var

kontoret spredt i byen, og budet gikk i fast mite med post og

papirer mellom de forskjellige avdelingene. Etter at vi

flyttet inn i Fylkeshuset, har Bugge for det meste arbeidet i

fellestjenesten, som tar seg av all trykking, kopiering,

frankering osv. for hele huset.

*****************

- "Na er kjjiiretida til byen minsket med 8 min. etter at
den tunnelen kom." -

- "Ja, og ventetiden for a betale bompenger er bare
6 min." -



Vegpolitikk og vegplanlegging

- vegarbeidets^^styresmakter^^ —.

En- far ofte det inntrykk at det er en vanlig opp-

fatning blant publikum at vegvesenets makt og myndighet er

langt storre enn bva tllfellet er. En borer gjeme at "na ma

vegvesenet gjore ditt eller datt" som cm vegvesenet over natta

kan bestemme seg for det ene eller andre og deretter sette til-

taket ut 1 livet. Dette syn er gjerne kombinert med den tro at

yegmidlene kommer fra en Sareptas krukke som aldri tommes, og

at vegenes til dels darlige tilstand nsermest skyldes rene

tjenesteforsonimelser fra etatens side.

Vi som bar vart virke innen vegvesenet, vet at slik

er det ikke, og i det bap at var avis ogsa nar lesere utenom

etaten, kan det kanskje vaere nyttig a komme inn pa det forarbeid

som normalt gar forut for de tiltak som etterbanden settes i

verk.

Forarbeidet foregar i bovedsak pa to plan. Det er

1. Arbeidet med de 4-arige langtidsprogram i Norsk Vegplan samt

de arlige budsjettforslag, og

2. Bebandlingsprosessen fram til godkjent plan for det enkelte

vegprosjekt.

I 1972 ble det nedlagt et stort arbeid ved veg-

kontoret i samband med revisjon og oppfolging av Norsk Vegplan

og med oppsetting av detaljert bevilgningsprogram for vegplan-

perioden 197'f-77. Grunnlaget for dette arbeidet var bl.a. en

sentralt fastsatt investeringsramme for perioden, dog med

beskjed om k fore opp noen raarginalprosjekter som kimne komme

til utforelse dersom rammen ble utvidet. Allerede her bar vi

en begrensende faktor for vegvesenets virk-

sombet, s& og sa mye f&r vi bruke til riks-

vegbygging i 197^^-77, ikke mer og belst ikke

mindre. Da bjelper det lite om det lokale

vegvesen kunne onske a utfore bade det ene

og det andre, den totale ranime er fastlagt.

X en innledende fase i arbeidet ble

samtlige fylkets kommuner tilskrevet og bedt
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om a prioritere riks- og fylkesvegprosjekter i kommunen (fyiket

liar som kjent ogsa 4-arige bevilgningsprogram, disse faller

sammen med vegplanperiodene)• Mange konununer unnlot a svare.

Na ville neppe under noen omstendighet investerings-

forslaget for 197^—77 blitt noen gjengivelse av de kommunale

onsker, dertil er spranget mellom ensker og okonomiske rammer

for stort, I det framlagte forslag til investeringsprogram

matte det tas en rekke hensyn, eksempelvis:

a, Naturlig videreforing av igangvaerende anlegg.

b. 0nske om sammeniiengende S^ruter,
c, Distriktsvis fordeling.

d. Plansituasjon.

e, Veger til veglose strok.

f. 0nskede trafikksikkerbetstiltak,

Det sier seg selv at innen snevre okonomiske rammer

matte det bli en streng prioritering med til dels hardhendt

bortskjsering av til dels vel begrunnede tiltak. Vegsjefens

investeringsforslag sa vel for riks- som for fylkesveger ble

imidlertid vedtatt av fylkestinget i mars 1973« (Fylkestinget

rakk ikke a behandle innstillingen i hostsesjonen.)

"Senere er det na blitt klart at de foran-

nevnte marginalprosjekter ikke kan ventes a

komrae til utforelse i perioden.

Med de fastsatte rammer og vedtatte

-I ^ bevilgningsprogram er i hovedtrekk vegvesenets

virksombet na bundet for 4-arsperioden

f) 197^-77- Riktignok kan det i samband med de
budsjettforslag framkomme mindre

justeringer som fnlge av anleggsmessige overskridelser i forhold

til de ansatte kostnader, manglende godkjente planer eller grunn-

erverv, spesielle politiske prosjekt som naermest er kommet inn

fra sidelinjen eller belt spesielle situasjoner som matte foran-

ledige en omprioritering. Men som sagt, i bovedtrekk er

virksombeten fastlagt for den kommende 4-ars periode#

Da kan det jo for en utenforstaende synes som om

alle sorger er slukket, n& er det bare a gjennomfere det som er

bestemto Dette kan i praksis vsere riktig nok for mindre ut-

bedringstiltak i grissgrendte eller ubebygde omrader, men forut

for storre utbedrings- og omleggingsarbeider g^r normalt en

orafattend© saksbebandling som en skal forsake ^ oppsummere i

bovedtrekko
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Normalt foregar prosjekteringen pa kart i malestokk

.1:5000 og 1:1000. I en innledende fase utarbeides gjeme en
oversiktsplan eller hovedplan i ett eller flere altemativer

p& kart i malestokk 1:5000. Denne planen blir sa mod veg-
vesenets tilrading om linjevalg sendt til vedkommende kommune,

fylkeslandbnjksstyret, utbyggingsavdelinga, fylkesskogradet,

fylkesfriluftsnemnda og gjerne enda flere etater og organer for

uttalelse. I koimnunen blir planene lagt ut til offentlig etter-

syn slik at grunneiere og andre interesserte kan fa orientere

seg og sette fram sine merknader.
PS. dette stadium i planleggingen framkoinmer ofte en

rekke awikende syn pa linjevalget. Noen-vil flytte linja opp,

andre ned, noen gar inn for ett alternativ, andre for et annet.

Enkelte vil ha en kombinasjon av de framlagte altemativer,

noen har egne altemativer som kreves utredet. Et gjennomgaende

trekk ved de innkomne uttalelser og merknader er ofte den totale

mangel pa ekonomisk sans som legges for dagen. Troen pa veg-

vesenets ubegrensede midler synes sterk ogsa innen kretser en

kunne vente annet.

Nok om det. Etter en tids prosedyre fram og tilbake

finner en som regel fram til losning som de fleste involverte

parter kan akseptere. I spesielt vanskelige tilfelle eller i
tilfelle der det viser seg umulig a bli enig om linjevalg pa

lokalt hold blir hovedplanen sendt Vegdirektoratet for uttalelse.

Etter at traseen i hovedtrekk er fastlagt gjennom

hovedplansbehandlingen, kommer turen til detaljplanen. Der det

foreligger kart i malestokk 1:1000, blir trasSen linjeberegnet

og koordinatbestemt og deretter satt ut i marken fra polygon-

drag. I motsatt fall blir linjen stukket i marken etter mere
tradisjonelle mater.

Under detaljplanlegginge'n bor det sekes naer kontakt

med de bererte grunneiere. Den ferdige detaljplan bar vise

plassering av alle kryss, avkjorsler, underganger og videre

vise alle stikkrenner m/bortledning av overflatevann. Det er

klart at lesningen pa disse spersmal er av meget stor betydning

for den enkelte grunneier og kan i visse hove vaere avgjorende

for hans holdning til hele vegplanen. Det er derfor svasrt viktig

at man under arbeidet med disse detaljer diskuterer problemene

gmmdig med grunneieme enten enkeltvis eller samlet. sTeg
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mener ikke dermed at vi skal etterkomme alle de 0iisker som

matte framkomme, men jeg tror at dersom vi viser god vilje til

drofte de ulike problemer og lesninger pit diss© og samtidig

framholder vart ©get syn, kan vi kanskje til en viss grad

rednser© den flom av protester soni oftest koramer inn nar en

detaljplan utlegges til bffentlig ettersyn# Jeg liar kanskje

en folelse av at vi ved vart kontor logger for liten vekt pa

denne del av arbe^-det med detaljplanene.

Nar detal jplanen er ferdig utarbeidet,

\ blir den sendt ut pa den samme rundgang som

bovedplanen. Pa ny blir den lagt ut til

I / offentlig ettersyn, og merknadsbunken er som
J): regel gansk© betydelig, Dersom planene er

j\: grundig gjennomarbeidet forhand, er det
\m imidlertid lite som kan endres n&, men

y  stimdom kan det jo vaere enkelte detal jer

som fortsatt kan vaere gjenstand for diskusjon.

Etter at alle enskede uttalelser er innkomraet til

vegkontore-c, blir sit detal jplanen sendt Vegdirektoratet for

godkjenning, I regelen blir de fleste planer godkjent uten

vesentlige raerknader, men det bender at ©nkelt© planer komraer i

retur uten godkjenning dersom Vegdirektoratet mener at enkelte

spersmal ikke er godt nok lost. Manglende godkjenning kan ogsa

skyldes at Vegdirektoratet ikke finner den formelle saksbehandling

utfort i samsvar med gjeldende forskrifter.

Alle sorger er ikke slukket selv nar det foreliggeay"

godkjent detaljplan. I benbold til forvaltningsloven skal nA
grunneierne underrettes cm plangodkjenningen og gis adgang til

a anke pa denne til Samferdselsdeparteraentet. Dette er en

relativt ny praksis som vi vel ikke belt bar fAtt innrettet oss

pa ennA, og vi bar nok batt ankesaker som belst burde vaert

unngatt med no© grundiger© arbeid og inforraasjon p^ det jeg vil

kali© grxmneierplaneto Det er a bape at vi kan finne fram til

et arbeidsmonster som kan reduser© antall anker pA dett© stadiet

i planprosessen. PIl den annen side er det jo ikke sd rart at

raisfomoyd© gmonneiere protesterer nAr de naermest blir anmodet

cm det.

Ankebehandlingen pa den godkjente plan bar imidler

tid ikke oppsettend© virkning, og samtidig kan vegsjefen treffe

vedtak om eiendomsinngrep og begjaere skjonn bos vedkommende

sorenskriver. Grttnn©l©me skal underrettes ora vedtaket, og igjeb
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alike adgaxLg,

Et vanlig eiendomsiimgrep med bade under- eg over-
skjenn tar nonnalt ca. ett ar.

Den samlede tid for en total planbehandling fra og
med ferste hovedplansutsendelse til og med ferdig grunnei^ei-v

kan variere noe, men 3 - 5 ar er ingen sjelderdiet. Na krever

selvsagt Ikke alle tiltak en sa vidt omfattende prosedyre som

beskrevet her, enkelte ganger kan en eksempelvis g& rett pd
detaljplanleggingen uten forutgaende hovedplansbehandling. Imld-

lertid viser all erfaring at selv prosjekter som en skulle tro

gikk glatt igjennom alle instanser, kan kreve en ganske omfattende

sciksbehandling. Generelt har det nok vmrt en tendens til a

undervurdere tidsbehovet for en forskriftsmessig planbehandling.

Men for a komme tilbake til utgangspunktet, meningen

van a. vise hvorfor vegvesenet ikke otter eget forgodtbefinriende

kan sette forsavidt enskede tiltak i verk nmrmest over natta.

Var virksomhet er okonomisk bundet av de vedtatte investerings-

program innen fastlagte rammer, og demest av at de aktuelle

tilteik er underkastet en til dels tidkrevende planbehandlings-

prosedyre.

Ulf Myhre.

SJIKANE

Vi kenstaterer at "Veg og Virke"s lesere - og dermed forven-

tede bidragsytero - er en ytterst treg forsamling.Selv p& di-

rekto oppfordring er det langt mellom roaksJonene,og de tall-

rike bidrag til redaksjonen uteblir.Noen f& hederlige unntak

finn3,og dlsse skal tk slippe k fele seg truffet.

Ellers er redaksjonens forundring stor over at den interes-

sante arbeidsplassen som vegvesenet for oss synes i vare
skal fortone seg s& kjedelig for andre at det intet er &

melde fra det daglige virke eller fra andre felt.

SKRIVJ
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f ol kctry gden —

SAMORDNING AV TRYGDEYTELSEH - ALDERSGRENSEBESTEMMELSER

Alle ansat^t> x vegetaten - uansett

livilkeii fujOcsjon de liar — er sikret

pensjonsytelser gjennom respektive

tjenestepensjonsordninger og folketrygden.

Av den grunn ma den enkelte arbeidstaker

svare avgift til minst to pensjonsinn-

retninger. Mange bar sikkert en noe

Tiklar oppfatning av hvorror detj skp-l

vaere nodvendig a opprettliolde medlemskap

i tjenestepensjonsordningene etter at

loven cm folketrygd ble satt ut i livet

fra 1, januar 1967, Dot er kanskje

grunn til a stille folgende spersmAl:

Kan det vaere nodvendig at man sikres ved

flere enn en pensjonsinnretning ettersom

'  bver innretning bar samme bensikt, nemlig

^ sikre den enkelte arbeidstaker og deres

eventuelle parorende lopende inntekter fra det tidspunkt det inn-

trer et pensjonstilfelle - enten det na er ved nadd pensjons-

alder, ved arbeidsuiorhet eller ved dodsfall ? Viktig Tor ess

^ vite i denne sammenlieng er at folketrygden, som na bar veert i

kraft i vel 6 ar, bar en vidtgAende malsetting idet den er en

felles og obligatorisk trygd og pensjonsordning for alle norske

statsborgere som bor i landet, for de som arbeider i bandels-

flaten og for de som er i norsk tjeneste i utlandet. Gjennom

folketrygden vil riktignok alle - etter narmere fastsatte regler -

vaere sikret en grunnytelse nAr det inntrer et pensjonstilfelle,

men mange vil forelopig ikke vaere garantert en fullverdig

pensjonsordning eller en tidsmessig levestandard etter fratreden

medmindre de bar opparbeidet seg rettigbeter i en tjeneste-

pensjonsordning eller en privat pensjonsinnretningo I folke

trygden vil storrelsen av tilleggsytelsene vaere avhengig av

hvilke pensjonspoeng man opparbeider i sitt yrkesaktive livo

En fAr neye seg med A nevne at i alminnelighet vil tilleggs-
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ytelsene i folketrygden eke i takt raed ekningen i det pensjons—

givende grurmlag og den pensjonsgivende tid (full opptjeningstld

er ItO ar) . lengre sikt v±l en kan hende se det som en

naturlig og riktig loaning cm folketrygden etter kvert tar over

alle de funksjoner som er innebygget i et fullt utviklet trygde-

system. Inntil- eventuelt sa skjer, vil de lovfestede samordnings-

regler regulere sterrelsen av den samlede pensjonsytelse i de

tilfeller hvor vedkommende bar samtidige rettigheter i andre

pensjonsordninger•

Da taj^en cm folketrygden ble lansert, var det

mange som den gang mente at det skulle vaere overfledig a opp—

rettholde de forskjellige pensjonsordninger. Blant annet fordi

folketrygden ikke ble fullt utbygget fra starten av, og ogsa

av andre grurmer, bar det imidlertid vist seg a vasre et stort

bebov for supplerende ytelser. Etter bovedregelen kreves det

IjO poengar for at full tilleggspensjon kan ytes. Bare bvis en

trygdet er fodt etter 1936 vil ban kunne oppna sa mEinge poengar.

For tilleggspensjonsordningen er det imidlertid fastsatt folgende

overgangsregler: - Hvis den trygdede er fodt i tidsrommet I898-

1917, kreves det 20 poengar for full tilleggspensjon. — Hvis den

trygdede er fodt i tidsrommet 19l8-1936i kreves det for full

tilleggspensjon like mange poengar som antall ar fra og med

1967 til og med det ar vedkommende fyller 69 ar. Reglene inne-

bmrer at trygdede som er fodt etter 1916, vil kiinne oppna full

tilleggspensjon for inntekt opptil fern ganger grunnbelopet. De

som er fodt i tidsrommet I898 - 1916, vil ikke kunne oppna full

tilleggspensjon. Men de vil fa dobbelt sa stor tilleggspensjon

som de ville ba oppnadd etter bovedregelen (1^0 §lt) ,

Er framstillingen klar nok, skulle det ga fram bvor

viktig det er for mange ansatte i vegvesenet forelopig a ba

tilknytning til sine respektive tjenestepensjonsordninger.

Opptjehingstiden i disse er som kjent 30 ar.

Sa sitter kan bende den enkelte arbeidstaker igjen

med sporsraalene: Nar kan jeg slutte i tjenesten med pensjon ?

Hvor stor samlet pensjonsytelse kan jeg vente a oppna ?

Innenfor bestemte rammer kan en arbeidstaker i veg—

vesenet selv fa bestemme nar ban vil slutte, og bvor stor

pensjon ban vil ba. I en senere artikkel vil en forseke &

belyse noe av det som skjer under samordningen av trygdeytelsene—

eller bvordan samordningsbestemmelsene etter loven om folketrygd

virker i relasjon til tjenestepensjonsordningene.
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■^TATENS BILSAKRYNDIGE.

Vegvesenet er en stor arbeidsplass, ogsk pa fylkes-
planet. Den er sa stor at man ikke kjenner hverandre, og det
er sikkert flere av "Veg og Virke"s lesere som ikke er klar over

at Statens bilsakkyndige ogsa tilhorer vegvesenet# Vi — og med
vi mener jeg de ansatte ved bilsakkyndigkontorene i fylket -

har ikke tidligere gitt noe til beste i bedriftsavisen, Det

skyldes antakelig en viss beskjedenhet, en noe awentende

holdning for a se hvera av de tre bilsakkyndigkontorene som

skulle begynne a sende bidrag og kanskje ogs^ at vi ioler oss

noe usikre pa i hvilken grad man mener at var etat tilhorer det

egentlige vegvesenet. Nar vi her i Alesund na griper pennen,
er det forst og fremst etter oppfordring fra redaksjonsutvalgets

medlem Jesok. Vi foler oss ogsa ubeskjedne nok til a betrakte

oss selv som en viktig del av vegvesenet, og vi er glade for at

vi tilhorer vegvesenet,

Var etat er ikke stor, I hele landet var det pr,

1,1,71 tilsammen 53^ ansatte, iordelt pa 218 bilsakkyndige,
313 kontorfunksjonasrer og 5 bilraekanikere, I mere og Romsdal

er vi 12 bilsakkyndige og 16 kontoriunksjormsrer, fordelt p4 de
tre kontorer i Kristiansimd, Molde og Alesund.

Det heter at kjasrt bam har mange navn. Slik er det

ogsa med oss, Etaten kalles for Statens bilsakkyndige, bil-

kontrollen og sakkyndige, Alle disse navn er like dArlige og

like lite dekkende for de arbeidsoppgaver vi har hatt og etter-

hvert har fatt, Det er ingen klar malsetting for hva vi skal

drive med, og derfor har det vaert tendens til A tillegg oss

arbeidsoppgaver som ligger atskillig pA kanten av det etatens

navn skulle indikere. Den siste storre, nye arbeidsoppgave vi

fikk, var kontroll og inspeksjon av kjoreskolenes virksomhet,

eller med andre ord en slags skoleinspeksjon, Ellers har vi

kontrollen med bilverkstedene og med stasjoner for utleie av
biler, VAr kontorside registrerer kjereteyer, paser at avgiften
og forsikringsforhold er i orden, arkiv— og registreringsarbeide
m^v. Den arbeidsoppgave som tar aller raest av v^r tid, er forer-
prover og fomyelsesprover„ Dette er ogsd den del av arbeidet
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som i fjublikiims 0yTie - gjor oss periodevis mindre popul$re.

Teknisk kjeretoykontroll skulle etter etatens navn a. damme vaere

var hovedoppgave. Hos oss bruker vi l/5 - 1/6 av de bilsak-

kyndiges samlede kapasitet til dette, resten g&r med til andre

arbeidsoppdrag. Ellers driver vi litt kontroll pa vegene, litt

vektkontroll m.m.m,

Man kan lett bli skadet pa bdde sinn eg skinn av a

bli tillagt arbeidsoppgaver som er meget perifert fra dot man

bar forsokt a utdanne seg til. De som synes vi bar fatt slike

skader, far ta dette som forklaringen pa bvorfor vi eventuelt

er som vi er. For min egen del velger jeg a tro at forklaringen

pa at alle disse arbeidsoppgavene tillegges oss enten ma vrnre at

vi utforer de tilfredsstillende eller at det ikke er andre etater

som er bedre skikket til a utfere de (eller kanskje begge deler).
Var tilknytning til fylkets vegvesen er kun i

administrative saker, mens vi faglig sorterer direkte under

Vegdirektoratets vegtrafikkavdeling. Jeg bar tidligere nevnt

at etatens navn ikke er dekkende for vare arbeidsoppgaver, og

at vi mangier en klar malsetting for vart arbeide. Dette, var

plassering i vegvesenets organisasjonsmonster, og det faktum at

vi etter bvert er tillagt sa mange arbeidsoppgaver som vi ikke

mestrer tilfredsstillende verken kvantitativt eller kvalitativt,

er sikkert arsaken til at det bar vaert flere komit^er og utvalg

som gjennom arenes lop bar forsekt a stikke ut var framtidige

veg. I eyeblikket setter vi var lit til en innstilling som

forb&pentligvis blir bebandlet av regjering og Storting 1

lepet av aret. Det vil fere for langt 4 komme inn pa denne

innstilling na, det kan kanskje vmre aktuelt stoff til et

senere nummer av "Veg og Virke".

I vart arbeide med forer- og fomyelsesprever

treffer vi mange spente mennesker. De er spente fordi de ikke

feler seg belt sikre pa det de skal igjennom, og vi forseker

da etter beste evne 4 dempe nervositeten ved a snakke om andre

ting, slik som om vmret eller om dem selv, Jeg foler meg

ogsa litt usikker p4 det jeg n4 bar begitt med ut pa - nemlig

a skrive litt til "Veg og Virke", og man vil se at jeg bar

valgt a skrive om oss selv. Det kunne vaere mye rart a

fortelle om fra v4r etat, Selv om vi er "lillebror" i veg-
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vesenet, er vi nok den del av "vesenet" som liar den sterste

kontaktflate med publikum, Det kan kanskj© bli anledning -fcil

^ komme tilbake -fcil dette senere, og vi ved vdrt kontor vil

gjerne etter fattig evne bidra til & holde liv i den hestehov

som bedriitsavisen i sin tid ble sammenliknet med* Vi setter

stor pris p& avisen, og for & vaere aerlig har vi felt ess litt

utenfor. Skylden for det er nok v3.r egen.

John H. Kkhoiigen

REDAKSJONEN

vil rette en spesiell takk til bilsakkjmdig Ekhougen for dette

Innlegget og fordi isen nS. endelig er "bmtt", slik at det klart

kominer fram at ogsa bilsakkyndige "sokner til" Veg og Virke.

Vi vil benytte anledningen til 4 tildele do bilsak

kyndige fast spalteplass i avisa, og hiper dermed at den mis-

forstdtte beskjedenhet, blandet med sendrektighet, som har vist

seg 3. r3,de blant vegkontorets avdelinger nar det gjelder bidrag

til avisa, ikke vil gjere seg gjeldende her.

Vi venter heretter m i n s t ett bidrag til

hvert nummer og haper at en "fordeling" do tre avdelingskontoren

imellom kan la seg avtale.

NSB p& nye "veier"?

Kanskje en ide ogs

for Raumabanens fo

lengelsa?

(sakset fra Samferd-
sel)
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NY PELEBAt

Vegvesenet i Mere og Romsdal har de siste ar vist

tendenser til S. bli ogsd rederi av format. Pelebatene

"Gronsund" og "Pelaren" bar i flere &r gjort tjeneste pd ferje-

kaiene rundt om, og "Knusaren" - dot flytende knuseverket -

har ogsd na 2-3 sesonger vaert i full drift.

Siste tilvekst pd sjeen er overtakelsen av MRF's

"Bol^oy", selskapets siste lokalrutesfcip, som i mai ble avlast

fra sin tjeneste i ruta Molde-Utasunds.

"Bolsey", som er pd 119 br.reg.t. og er bygd i

1952, ligger nd ribbet og redusert ved kai i Molde og venter

pd nedvendig ombygging for d kunne gd inn i sin nye tjeneste.

Bdten vil bli utstyrt med verksted, Moelvenkran, rambukk og

ellers bekvemmeligheter for 5 mann.

I produktivt arbeid haper en bdten kan vaere fra

oktober i dr, og det vil vmre en heyst pdkrevet forsterkning

til utstyret som skal nybygge og vedlikeholde de over 100

ferjeleiene i fylket.

nn no nn cn on
statens vegvesen

Tegningen over viser hvordan bdten vil ta seg ut i

sin nye form etter oppsynsmann Dahls forslag.

Han benytter herved anledningen til d be om forslag

til navn pd nybdten. Stor aere og premie tildeles beste forslagi
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TILBAKEBLIKK

Vi har na forlengst passert det som neter vlnter. Til og med

hjziyf jellsvegere er apnet og piggdekk er bannlyst pa vegene.

Et lite tilbakeblikk ma vsre tillatt. Det har vasrt hva vi

kaller en MILD vinter; - lite kulde og svaert lite snfi. Vedlike-

holdsbudsjettet har blitt spart for store uttellinger til br0yt-

ing og snjzirydding. Anleggsdriften har i store trekk vsert drevet

som cm det i det hele tatt ikke-har vart vinter. Ja, selv pa

tradisjonelt "h0yfjell" som 0rskogfjellet har det tildels vart

drevet effektivt anleggsarbeid pS en tid da vinteren etter kalen-

deren skal ha all makt. Det er saledes ogsa pS. den fronten bare

glede over vargudenes "mildhet".

Til gjengjeld har vinteren vart sardeles hard for vare faste

vegdekker, og det er omfattende skader en na kan registrere.

Etter de uvanlig milde'vintre vi ogsa har hatt de foregaende

ar, har det vart fors0kt vurdert hvilke summer vegvesenet tjener
pa stort sett a ha sn0frie veger hele aret. En er kommet til
at det vanskelig kan settes opp eksakte t'all for spart br0yting

kontra 0ket slitasje fra piggdekk o.l. p& vegene.

Nar vi na faktisk har hatt 3 unormale vintre pa rad, kan en

kanskje bedre vurdere helhetsbildet. Det er slett ikke sikkert

dette blir s& rosenr0dt.

At piggdekk "spiser" asfalt og oljegrus

er helt klart. Vitenskapelige pr0ver

viser en slitasje pr. kj0rt km pa 2-3 0re,

og det er jo na innf0rt restriksjoner for

a redusere dette. Bl.a. er maksimalt

antall pigger pr. dekk og piggenes st0rsts

tillatte "utstikk" fastlagt. De dype

groper en n& kan observere i kj0resporene

pa v&re faste dekker, forteller tydelig
dette er pa h0y.tid.
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l55isEfe^s:«^

En annen i^yenfa-llende skade er at partier av solide, relativt

nye veger er gStt i oppl(zisning; - det faste dekket er krakelert

og vegbanen svikter. Dette gjelder bade belt nye veger og strek'

ninger som bar vaert i god stand etter tidligere vintre. Man

spszir sag om det er "gamle synder" i form av mindreverdlge mate-

rialer i underbygning eller bsrelag som gj0r sag gjeldende,

manglende komprimaring av vegan eller om det ratt og slett kan

vsere at en mild vinter 1 virkeligheten er en HARD vinter for

vegene vare.

Muligens kan de mange, korte frostperioder vekslende med mildvaer

f0re til en stadig fryse-tine-prosess i vegens 0vra lag som bar

en nedbrytende og 0daleggende virkning.

Totalt er det svart store skader en kan observere, og det er

omfattande arbeider som ma til med hensyn til dakkalegging som

ma til f0r en kan si at vegnettet er fullt restituert etter

vinteren. Av asfaltprogrammets 136 km dekke som skal legges

i sommer er da ogsa bale Ih km p4 veger som hadde fast dekke

fra f0r.

Kanskje er ikke de milde vintre sa billige for vegvesenet

likevel?
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VANNHETTT LODDHETT

I. SkJaimer

II.Apnlng

I'i'.SJukdom

15>Xnsekt

16.Lo

17.Naboer

^9^ ,ros

20.Fille

26.Dialekt

28. To

29|Barnespesiallst

30.Argentum

.Konsonanter

32.Naboer

33.Adverb

34.B&t

36.Betone

40.KJemlsk tegn.

41.Hjelpesprdk

It2.Sjel

44.Fami1ienavn

45.Tall

46.Depre3jon

47.Medarbeider i NRK

48.Rerm

49.Muligens

53.Russisk sjakkmester

54. Tilbakesending

57.Snute

58.Ujanm

5 9. Marmsnavn

60.Vokaler

61.Tvillinger

62.Vekterihet

63.Prepo3isjon

64.Ka ^krydder

65.Dr0ier

66.E1V

67.1kke akkord

1. Rakett

2. R fgir sukker

3. Fjelltopp

4. Mesterskap

5. — og Voss skole(Oslo)

6.Den intomasj. telekominuiii-
kaajonaimlon

7. Tone

8. Skipaforkortelae

9. Meaterskap

10.Fisk

11.Horn

12Kur3for3kjoll

13.Gi frl

18.GJongivelse

21.Yngatemann

22.Glad

23.Voider forh&pentlig litt
hodebry

24.Avlegges

25.Yte

27.Start

29.Virksonihet

33.Byine33ig

35.Angir

37.Sosial ytelse

38.Vokse

39.Mot3atte retMinger

41.Uvirkaom

42.Roste

43.Slag3 sprengatoff

44.Avart

46.Nordmenn

47.Hu3dyr,dan3k

50.Neodyin

51.Redelig

53.Fart0y

55.Tre,gml.skrivem& 10

56.Fisk

59.Flokk ■
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KRYSSORD
Oppgaven er laget av avdellngsingeniar Kristian Furland,vegkontoret
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1 .premie 1 hellodd i Pengelotteriet

2.premie 1 halvlodd i Pengelotteriet

3.premie ••••. 1 halvlodd i Pengelotteriet

Losningen sendes Vegkontoret, 6400 Molde, innen 1 ̂ august "1
Merk konvolutten: "Vegkryss nr. 2^•

Navn:

Adresse:

Postnr: Poststed:
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XONNINGSDAGER I VEGARBEIDSDRIFTEN

1 mote den l4. max 1973 "ble liovedtxllitsmarmsut-

valget og vegadministrasjonen enige om at lannsutbetalingsdatoen

generelt skal vsere den 5* og den 20, hver maned, Nar en tar

hensyn til gjennomsnittlig postgang, frilordager og helgedager,

bar en kommet til folgende forsendelsesplan for resten av

aret 1973:

Lonn for maned Mai Juni Juli Aug. Sept • Okt. Nov.

r-

Utsending av
forskottslonn

Mandag
k/6

Onsdag

k/7
Torsdag

2/8
Tirsdag

k/9
Torsdag

Vio
Fredag

2/l 1
Mandag
3/12

Utsending av
Oppgjorslonn

Fredag

15/6
Tbisdag

19/7
Fredag
17/8

Onsdag

19/9
Torsdag
18/10

Fredag
16/11

Mandag
17/12

Forskottsbelopet er et produkt av antall arbeidstimer

i 1, periode multiplisert raed en timesats kr, 8,—. Denne time-

satsen reguleres pr. 1. desembor livert ar, dersom en finner det

rimelig,

Oppgjorslonnen omfatter godtgjorelse for samtlige

arbeidstimer, pluss eventuelle lonnstillegg, for hele raaneden

(l.+2. periode). Pa lonnsslippen finner en lonnsartene

speBifisert samt de trekk som er foretatt.

Lonnsutbetalingene vil bli postlagt i Molde de ovennevnte datoer,

og lonnstakeren kan da selv beregne den tid postgangen tar.

Den oppsatte plan vil bli fulgt safremt ikke uforut-

sette h-indringer inntrer, Imidlertid betinger opplegget god

flyt i rapportgangen, og i den forbindelse inntar arbeidstaker

og oppsynsmenn en meget viktig rolle. Skal tidsskjemaet bolde,

m& arbeidstakeren sende eller levere oppsynsmannen lonnsrapporten

den siste arbeidsdag i hver peri

ode. Dvs. at

1. periode (som danner grimnlag for forskottslonn) leveres
sanest den 15-5 og at

2. periode leveres ved arbeidstidens slutt den siste arbeidsdag

i maneden.

Oppsynsmannen m^ videresende rapportene s t r a k s
til vegkontoret etter a ha kon t rollert timeoppgave og prosess-

fordelingo
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Gar denne farste del av rapportbehandlingen hurtig

og greitt, er det stor sarmsynlighet for at ogsa fortsettelsen

vil ga plaiunessig. Litt usikkerhet og raulighet for forsinkelse

liar en riktignok i sendingen til datasentralen pa Hamar og retur

av resultatene. De data soiu danner basis for lonnsutbetalingene,
ma nemlig sendes til Hamar to ganger for utbetalingskortene kan

puttes i postkassen.

Som det gar fram av denne redegjorerse, ma det til

et godt samarbeid for at det hele skal ga knirkefritt, og

rapportene ma naturligvis vaere noyaktige og samvittighetsfullt

utfylt.

o.(p.

FELAS, FERIST

PLATGRIND.FEBTEGJE,

osv.Kjsrt barn bar

mange navn sies det,

dette er i sannhet

intet kj8ert barn.

Bade vegvesen og tra-

fikanter ser med er-

gralse pa disse av-

bruddene i kj0reba-

nen.rur vugke'senet betyr en ferist, store anleggsutgifter til bygging
og et merarbeid i det senere vedlikehold.Trafikantene vil for de aller
fleste ferister merke bade ujevnheter og ulyder ved passering.

En ma konstatere at det er ytterst merkelig at det i dag i 1972 med
store tekniske framsteg pa alle felt,fremdeles bygges den slags inn-
retnlnger som allerede i alt for mange tiar bar vart nyttet som al-
ternativ til gjerde langs vegen.Vi far hape en kl0ktig bjerne snart
kan finn-e arvtakeren til ferista!



26

Samarbeid med andre ̂Vesener^^
Vassdragsvesenet er for tida igang med forbyggingsarbeld av to

elver i Bj^rkedalen. Til dette arbeidet er det behov for h^velig

stor stein.

Vegvesenet er igang med utbedring av vegen raellom Straumshamn

og fylkesgrensa mot Sogn og Pjordane p& rv nr. 14.

Storura ved Nedstevatnet bar lenge vart en torn i 0yet for mange

trafikanter pa denne strekninga, men det var ikke meningen at

det skulle foretas noen utbedring her med den knappe 0konomiske

ramme en har hatt.

Men - sesam, sesam - ura hadde stein til vassdragsvesenet og

masse til vegvesenet, og trafikantene 0nsket den altsi vekk, og

ved samarbeid har nS. alle fStt oppfylt sine behov.

Havnevesenet er for tiden igang med et havnebyggingsprosjekt pa

Flem pa Flems0y der det tas ut stein fra et tak vegvesenet tid-

ligere har benyttet.

Ved stormene i vinter ble det en del skader p& steinfyllinga mel-

lom Flems0y og Harams0y som er ca. 3 km lang og er utsatt for

storhavets pakjenninger fra nordvest.

Ca. 1 000 m3 storblokk trengs for 4 reparere skadene og sikre

mot framtidig gjentakelse, og havnevesenet utf0rer nS, reparasjons-

arbeidet pa sin fagmessige m&te, idet de plukker ut de storbbkker

det ikke er behov for til eget moloprosjekt og anbringer disse

til vern mot havet. En sparer derfor mye penger og bryderi ved

at to "firmaer" m& drive parallellarbeid pi. samme sted.

Det kan ogsl ellers nevnes at havnevesenet er oss til god hjelp -

f.eks. ved mudring for ferjekaier, der deres tunge og effektive

utstyr lager "vei i vellinga" i en fart.
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I.Jiini var dot stor stas i Ytre Aveiw
oy da dot var offisioH dpning av k
viktige brusEunband.Dette gjaldt bru-
ono over Svoggesiindet.Akviksundet,

,Gaupsundet og Busundet,so« or omtalt
i et tidligore nummer av avisa.Fyl—
kesmann og vegsjef var blant do til-

stodovaerende ved Apninga.

Gruimarbeidone ved vegstasjonen for
Volda/0rstaomrS.d©t or utlyst p3. an-
bud,og otter dot en erfaror skal do

innkomne anbud variore mellom kr.

l6pOO,- og 400,000,- for utplane-
ring av oa 5-6000 3 masse, (l)

Om Moa-kryssot i Spjolkavik or dot

vel nS, snart sagt dot som kan sles,
sA vi skal ikke komme mod noo nytt

bidrag til diskusjonon om i hvilke

plan trafikken bar holde seg.Fra

Simnmarsposten 8,6.73 klipper vi
falgonde klare uttalolse:—iidersom

vogvesenot skulle f& bygge krysset
oppe i lufta,villo dot si^drot sam-

me som at maui gav vegvosonet allo
fordelene og lot Alesund bebolde
allo ulerapone."

VcLren og somraeren or altsA over oss
ogsA i cLr trass d&rlig vaer.Med den
koDuaer nytt liv i vegetasjonen ogs&
langs vegene vAre — av og til kan-
skje i noe starre grad enn det en

setter pris pS. og som egentlig er

av det gode.N&r lavetann og andre
"villige vekster" som her fAr s&
godt tak at de omtrent spiser olje-
grus,er det snart p& tide & mate
naturen hardt mot hardt mod kant-

rensk eller ugrasmiddel.
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Til Rindal? -Bare felg meg.

.9W»

f'-

T ■•» * H

r/nJ'". > r

||)nn& er en del av v&re riks- eg
fylkesveger idyller som dette med

velpleide grusdekker,stabbesteiner

eg harmonlsk kurvatur.mellom mektig

natur.Ikke A undres over at stedene

er ettertraktet av feriefolk.Skal

de bevares slik,eller skal krav cm

18 m vogntiglengde eg 8 t akseltrykk
/<»re til at de forsvinner?

Veger med fast dekke merkes i disse

dager med en imponerende presisjon

eg fart.Situasjonen til venstro er

ikke lenger noen vits,— nesten van-

lig kjerefart nyttes under malingen.

P& den nylig gjennombrutte vegen pA
sersida av Austefjorden raellom Hey-
dalsnes eg Bjemeset foregdr for ti-

da hektisk pussarbeid for den hey-
tidelige Apning 10.juli,da selveste
vegdirekteren er ventet.Her er det

oppsynsmennene Eriksen eg Monsholm

som sammen med blant andre Torstein

Skrede som tar et tak med ei gjen-
stridig rot pA vegkanten.I det stup
bratte terrenget gAr borttransport-
eringa automatisk.Ellers er rekk-

verksmontering og grusing i gang pA
parsellen.

For sikring mot ras p& rv.655 mel-
lom 0ye og Leknes er det nA i lepet
av vel et &r oppfert 5 av de pro-
sjekterte 6 fonnoverbyggene,Entre-
prener M.Kristiseter stAr for be-

tongarbeidet,mens utgraving,inntil-

fylling,mv.administreres av vegve-
[senet.En regner med at 3,6 mill.kr
vil gli med til totalt 350 Im over^gg
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OM AVKJ0RSLER
FRAMGANGSMATE VED S0KNAD

Etter vegloven av 1963 er vegsjefen vegmyndighet for riks- og
■fylkesvegenej formannskapet for kommunevegene. Veglovens § 40
sier at ny avkj0rsel fra offenELig veg ikke ma anlegges uten
tillatelse fra vegmyndigheten. Videre er det i samme lovs §4l
bestemt at vegmyndigheten kan sette begrensninger i bruken av

eksisterende avkj0rsler eller nekte bruken av digse.

Bygningsloven av 19&5 bestemmer 1 § 66 at eiendom bare kan
deles Qg\ bebygges dersom tomta har fatt lovlig atkomst. Bygnings-
rSdet er i henhold til nevnte lovs § 95 palagt a se til at n0d-
vendige tillatelser blant annet fra vegmyndigheten foreligger
f0r byggetillatelse gis. Bygningsloven gjelder for hele kom-
munen og for nser sagt et hvert byggetiltak, stort eller lite.
Vegloven i seg selv og korresponderende bestemmelser i bygnings
loven f0rer der til at vegsjefen er meningsberettiget i nsr sagt
et hvert byggetiltak som skal settes i verk langs riks- og fyl
kesvegene enten det gjelder ny avkj0rsel eller bruk av eksister
ende avkj0rsel for det nye byggetiltaket. En ma her merke seg
at gangveg er a betrakte som avkj0rsel i lovens forstand.

Forholdet mellom vegsjef og bygningsrad er omhandlet i Vegdirek-
toratets rundskriv nr. 88/69 av 13. august I9693 som er i samsvar
med Kommunal og Arbeidsdepartementets uttalelser av 9. april
1969 om det samme. Av dette kan en dra f01gende slutninger.
Det er kommunen med sine nevnder og rad som skal bestemme ut-
byggingsm0nstret i kommunen. (generalplanj soneplan, regulerings
planer, byggefeltplaner, boligbyggingsprogram, lokalisering,
arealdisponering). Selv om atkomst til og bruk av offentlig veg
er en almen rett, er det vegmyndigheten som skal bestemme hvordan
og pa hvilket sted atkomst kan skje. Det har vsrt et anerkjent
prinsipp at bygningsloven gar foran vegloven der disse har sam-
menfallende bestemmelser. Enhver s0knad om fradeling av tomt
og eller byggetillatelser skal derfor f0rst behandles av bygnings-
radet s& langt som mulig etter bygningsloven. Nar det er klart



30

at byggetillatelse vil bli gitt dersom vedkoinmende fdr atkomst-

tillatelse, skal B?iknaden sendes videre til vegmyndigheten.

BygningsrSdet skal ikke henvise Sjzikere direkte til vegmyndig

heten. Dette skulle da bety at enhver byggesjziknad skulle komme

gjennom bygningsradet til vegkontoret. Bygningsridet skulle

da ha behandlet s0knaden fullstendig at ridet kan avgj0re om

byggemelding kan gis hvis vegmyndigheten kan tillate avkj(zirsel

fra offentlig veg eller eventuelt dispensere fra veglovens be-

st'emmelser om byggegrense. PS dette feltet svikter det fortsatt

atskillig.

KRITERIER FOR BEHANDLINGEN

Vegdirektoratet gav den 16. juli 1964 ut alminnelige regler om

bygging og vedlikehold av avkjjiirsler fra offentlig veg. Disse

regler blir brukt ved alle avkjjzirselstillatdser som blir gitt

her. Reglene angir absolutte minimumskrav for utformingen av

avkj0rsler og b0r bare benyttes for meget svakt trafikerte

veger. Med hjemmel 1 disse regler kan imidlertid vegsjdfen gi

nsermere anvisning og sette spesielle vilkar for S gi avkjjzirsels-

tillatelse. Dette er for jivrig i samsvar med veglovens § llO.

Det er derfor her utarbeidd supplerende regler for bygging av

avkj?irsler. Disse reglene inneholder krav til avkjjzirslens lengde-

profil (stigningsforhold) j sammenkopllngsradius mellom avkjjzSrslens

sidekanter og hovedvegens nsrmeste kjjzirebanekant samt frisikt

ved avkjjzirslen. Det er trafikksikkerhetsmessige vurderinger som.

ligger bak de nevnte krav. Kravene kan kort sies S. vsere:

- Avkjizirselen mS ha en avfLating ved vegkant slik at det der

blir stoppeplass for ventende biler. Videre mS avkjfirslen

ikke vsere brattere enn at den er kj0rbar hele Sret.

- Avkj0rslens lengdeprofil mS ogsS vare slik at det blir ledet

minst mulig vann og grus inn pS hovedvegen. Det mS videre

tas hensyn til utformingen av gr^fta langs hovedvegen.

- Avkj^rslen m& sammenkoples med hovedvegen pS en slik mSte

at det gis mulighet for en rommelig inn- og utsving. Men

avkjj!irslen mS heller ikke vare bredere enn n^dvendig og

den mS ikke gis en slik utforming at det blir mulig S foreta

en Bkjevvinklet og hurtig utkj?iring i hovedvegen.



- Ved avkj^rslen mS det vsre tilstrekkellg frisikt. Pri-

siktkravet er sjfilsagt avhengig av det benyttede hastig-
hetsnivd pS hovedvegen. Tilstrekkelig frigikt mS det

v$re ved utkj0ring fra avkj0rslen og ved venstre innsving
fra hovedvegen til avkj0rslen. Dessuten mi det sikres sikt

slik at trafikantene pi hovedvegen i tide blir oppmerksom

pi avkj0rslen og eventuelle barn der.

- Avkj0rsler som jevnlig brukes av bil, f.eks. avkj0rsler

til garasjer skal ha snuplass utenfor vegomridet.

- Avkj0rslene mi ha en tilstrekkelig innbyrdes avstand. Noe

spesielt krav finnes imidlertid ikke, men vanlig praksis

er blitt at der det er mulig fors0ker en i koble sammen

flere avkj0rsler.

UTByGGINGSM(3NSTER

De nevnte tekniske kriterier gir muligheter for i fi anlagt

avkj0rsler som ikke i seg selv er trafikkfarlige. Derimot synes

det ikke med hjemmel i vegloven i veere mulig i nekte avkj0rsel

med begrunnelse i de uheldige konsekvenser en rand'bebyggelse

medf0rer, f.eks. ved at beboerne langs vegen mi benytte den of-

fentlige veg for i konihie til skoler, forretninger o.l.

Avkjorselsre- J slikt utbyggingsmpnster vil kunne med-
guleringl ■ ^ f0re at det ved trafikkulykker vil gi

hardest ut over de parter som er mer knyt-

tet til vegens omgivelser enn til selve

trafikken pi vegen, nemlig de giende,

syklende, lekende barn og voksne som pi

grunn av mer eller mindre pitvungne om-

stendigheter er n0dt til i blande seg i trafikken i sin daglige

atferd. I de ni velkjente begrep som differensiering og separer-

ing av trafikk, men framfor alt i selve arealdisponeringen ligger
n0kkelen til 10sning av hele utbyggingssituasjonen. Vegloven

gir som nevnt neppe hjemmel til i nekte avkj0rsel ut fra de kon
sekvenser en randbebyggelse medf0rer. Skal slike uheldige ut-

byggingssituasjoner unngis, mi det ventelig skje med hjemmel i
by_gpdngsloven (byggeforbud, reguleringsplaner) .
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DAGENS DILEMMA

For den vanlige borger fremstar gjerne avkjjzirselsbehandlingen

slik: Uhyre restriktive lovregler som ingen andre formS.1 bar

enn a plage eg skape problemer for de som vil bygge, og spesielt

for meg.

For den som til daglig er beskjeftiget med trafikkulykker og tra-

fikksikkerhetj framstar situasjonen fra en belt annen synsvinkel:

Voksne og barn lemlestes og kj^res i bjel bver eneste dag fordi

vart navaerende bom0nster aksepterer en bortimot ubemmet sammen-

blanding av langsom, forsvarsl0s og 0mtalellg gangtrafikk med den

barde, dominerende og framfor alt burtige biltrafikken. Eneste

virkelig effektive mate a unnga disse ulykker er a bindre at

muligbet for konflikt i det bele tatt oppstar. Gjennom arealdis-

ponering og pavirkning av utbyggingsm0nsteret ma en s0ke a holde

disse trafikantgrupper atskilt. Er ikke dette gjennomf0rbart,

sa ma konfliktene mellom myke og barde trafikantgrupper gj0reB

sa sjelden og skansom som mulig.

Det er ikke vanskelig & fH folk flest

til a vaere enig i disse synspunkt sa lenge

de fremstilles generelt eller i det minste

angar andre enn en aelv. Problemet opp

star nar det er ens egne m0ysommelige byg-

gebestrebelser som blir forkludret eller

i verste fall styrtet i grus. Naturlig

nok virker det da for mange totalt ufor-

s.taelig at ikke ens egen sak kan bebandles

_Som et sartilfelle og gis de n0dvendige

tillatelser. Men situasjonen er jo ubeldigvis slik at bele

vart utbyggingsm0nster nesten utelukkende best&r av slike enkelt-

tilfeller, og det er gjennom bebandlingen av bvert enkelt til-

felle at trafikksikkerbeten kan og m& bygges inn s& langt som

mulig.

Porsti-elsen for a ta tilstrekkelig bensyn til trafikksikkerbeten

i forbindelse med utbyggingsplaner er dessverre fortsatt liten

blant folk.

Hanavdelingen.

Fri g^kti.
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Mote i Molde
I et m0te i Molde i det nye Pylkeshuset 21. mai 1973 for veg-
mestre, oppsynsmenn, tekniske eg merkantile funksjonasrer

orienterte 0konomisjef Schi0tz fra Vegdirektoratet om lnnf0r-

ingen av den nye regnskapsordningen for vegvesenet.

Pa en o-versiktlig mate ble det redegjort for det nye integrerte

budsjett- og regnskapssystem Qg for hvordan omleggingen er

gjennomf0rt i praksis. Vart regnskap skal na samtidig kunne

njelpe oaa til a kontrollere at de gitte bevilgninger blir brukt

i samsvar med forutsetningene, og det skal kurine hjelpe oss til

a nytte midlene pa den totalt sett beste mate; - altsa ut fra

et driftsresultat/kostnadsoppf01gning hjelpe oss a fa mest mulig

igjen.

Videre ble redegjort for innf0ring av varenummer og betydningen

av at alle faktufaer forsynes med slike nummer for registrering

av lager og forbruk.

Synspunkter for og imot innf0ring og bruk av rekvisisjonssystem

ble ogsa dr0ftet. Det var uenighet om hensiktsmessigheten ved

et slikt system og erfaringer andre steder fra, b0r innhentes

f0r avgj0relse.

Samarbeidsutvalget benyttet anledningen til en presentasjon av

de nye kontorlokaler og kantine som vegvesenet disponerer i
Pylkeshuset, og formannen i utvalget, driftssjef Vollset, inviterte

pa en fyldig lunoh.

Oppsynsmennene benyttet ellers anledningen til konferanser med

sine anleggsledere/distriktsledere om diverse sp0rsmal og det

ble ogsa orientert om forskjellige bestemmelser og vedtak avdel-

ingsvis etter EDB-orienteringen.

Oppsynsmannsforeningen avviklet sitt m0te om kvelden samme dag,

der G. Hafstad overlot formannsvervet til 0. B. Urke.
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SLUTT PA AKKORD !
Hvilke endringer kan det medf0re i vegvesenets drift?

Den na gjeldende overenskomst er for de aller fleste paragrafers

vedkommende til kjedsommelighet lik de tilsvarende i den lange

rekken av foregaende, som imidlertid er blitt litt mer omfattende

hva detaljer angar for hver gang. Det burde na vare pa tide a

skrive cm hele overenskomsten for a fa den forenklet og mer hen-

dig i bruk.

Ved siste tariffrevisjon skjedde det likevel en meget omfattende,
for ikke a si radikal endring av overenskomsten, nemlig ved at

punkt 1 i paragraf 26 fikk et belt annet innhold. Som kjent ble

det her gjort slutt pa det tradisjonelle akkordarbeid i vegan-

leggsdriften i det det ble enighet om at alt anleggs- og vedlike-

holdsarbeid skal skje som tidl0nt dagarbeid, unntatt for tunnel-

drift som fortsatt skal skje i akkord.

Det er vel et halvt ar siden vi fikk denne endring av vegvesenets

10nnsform, og alle vi i vegvesenet er derved forlengst klar over

endringen nar det gjelder selve 10nnsavregningen.

Imidlertid tror jeg det kan vsere sp0rsmal- om ikke denne endringen

ogsa kan og b0r fa andre konsekvenser enn'hva selve 10nnsbereg-

ningen angar. Jeg tror nemlig at denne endringen i 10nnssystemet

ogsa b0r kunne gi grunnlag for en viss vri nar det gjelder

drifts- og organisasjonsformer. Om dette star det intet i den

nye overenskomsten, den synes fortsatt a forutsette den gamle

organisesjonsform med de tradisjonelle arbeidslag, jfr. § 24 - 26.

Akkordlagene hadde vanligvis sitt arbeidsfelt innenfor narmere

beskrevne grenser, fra ett profilnummer til et annet. Dette ble

i svart mange tilfeller en alvorlig hemsko for rasjonell drift,

spesielt med hensyn til effektiv utnyttelse av den stadig voksende

maskinpark. Det la innebygd i akkordsystemet at hvert enkelt

lag kun hadde sin oppmerksomhet rettet mot de oppgaver som forela

innenfor akkordgrensene. For a gjennomf0re akkorden ville laget,

som rimelig kunne vare, ha til rSdighet flest mulig maskiner.

At dette, i mange tilfeller, medf0rte alt for lav utnyttelsesgrad
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for mange maskiner, kunne en i de fleste tilfeller ikke vente

at akkordlaget ofret sa stor oppmerksomhet. Spesielt kunne

dette Vcere tilfelle pa mindre anlegg uten egen oppsynsmann som

til stadighet overvaket arbeidet, og kunne. fordele disponible

maskinresurser de enkelte akkordlag imellom.

Den nye avtalen bar na gitt oss full frihet til a Ij^se opp de

gamle akkordlagene. Ved at vi ikke lenger er bundet av den

tradisjonelle lagsammensetning, bar vi oppnadd full fribet til

en langt mer ledig og bensiktsmessig organisasjons'form pa arbeids-

plassene. De enkelte arbeidere kan na fa stfirre muligheter for

a fa oppgaver som star i samsvar med den enkeltes interesser og

ferdigheter. Mulighetene for a fa riktig mann pa riktig plass

skulle na vasre langt bedre enn f0r, og spesialfunksjonene skulle

kunne bli bedre ivaretatt.

En betenkeligbet ved a forlate akkordsystemet var selvsagt angstep.

for at arbeidsytelsen skulle ga ned, nar innsatsen ikke lenger

f0rte til synlige resultater ved en mer velfylt 10nningspose.

Personlig tror jeg denne frykt vil vise seg fullstendig ubegrunnet.

Pa noe sikt baper jeg tvert i mot at det motsatte vil vsere til

felle nar vi for. fullt blir oss bevisst de muligbeter den nye

overenskomst gir. Ved at alle ansatte i vegvesenet, enten de

arbeider ute i marken eller inne pa kontoret, na bar fatt fast

l^nn, burde det vsre med a bryte ned det i mange tilfeller kun-

stige skille mellom funksjonserer og arbeidere eller mellom ledelse

og ansatte. Selvsagt kan ikke alle ansatte gis samme ansvar, men

jeg tror at mange oppgaver med fordel kan delegeres "nedover"

ogsa pa de forskjellige arbeidsplasser. Dette tror jeg kan vaere

et viktig middel for motivere de enkelte for st0rre oppgaver

og ansvar enn de.i mange tilfeller. bar i dag. Arbeiderne b0r.

etter min oppfatning, i st0rre utstrekning enn hva mange steder
er tilfelle i dag, tas med pa regelmessige radslagninger nar
det gjelder driftsopplegg og ved utarbeidelse av korttidsplanen.
Dette tror jeg gir 0kt personlig engasjement og trivsel i ar
badet.

Pa mindre anlegg, uten oppsynsmann stadig til stede, kan en

formann overf0res en del av de tradisjonelle oppsynsmannsopp
gaver, spesielt tenker jeg her pa maskindisponeringen. Ved at
en stor del av vegvesenets maskindrift na er kjededrift, er en
rek-ke maskiner i mange tilfeller avbengig av en annen. Hvis
det oppstar brudd i kjeden, gjelder det a handle hurtig om
kostbare ventetimer skal unngas.
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uet er jo sxj.ic at tett pa halvparten av vegvesenets samlede

utgifter gar til bil- og maskinleie. Minuttene er kostbare,

derfor er det n0dvendig med omgaende reaksjon nfir noe klikker,

og det kan bare gj^res av mannen pa stedet. Jeg er ikke i

tvil om at mange av vare dyktige arbeidere kan makte denne

oppgave pa en fullgod mate hvis de gis savel formelt som reelt

ansvar, og gjerne noe spesialopplaring pa de enkelte felter.

Vegvesenet bar en sa desentralisert virksomhet i dette fylke

at det etter min mening er n0dvendig a foreta en bred dele-

gering av ansvar og oppgaver pa arbeidsplassene uten at an-

svaret derved ma pulveriseres.

Den enkeltes ansvarsomrade b0r vare klart definert, men det

er i samarbeid vi ma 10se oppgavene.

E. Vollset

NVP II

Norsk Vegplan for byar og tettstader- kjem nS etterkvart
1 gang ogs4 i M0re og Eomsdal. I Molde er det alt nedsett eit lokalt

vegplanutval og llesimd,Kristiansund (Frei), 0rsta/Volda og Sunndalg0ra

st&r for tur. Utvala f&r 7 til 8 medlemer.

Med grunnlag i framlegget til generalplan (langtidsskiase)

er siktemilet & framskunde ei plan for vegsystema i tettstaden-ikkje

berre bilvegane men kanskje vel sa mykje gang- og sykkelvegane. Eit godt

kollektivsystem vil og bli eit viktig element i dei planane som skal

- om ikkje laysa - s& iallefall BETHA transport og miljaproblema.

Her vil bli lagt opp til ein &pen planleggingaprosess som

krev aktiv medverknad fr§, innbyggjarane. Alle framlegg som er nokolunde

realistiske vil bli vurdert,anten dei kjem til uttrykk i presaa eller

ved brev direkte til utvalet. Men tida er knapp : alt i desember 1974 niA

det lokale utvalet levera materialet sitt, slik at integreringa i Norsk

Yegplan (I) kan skje fr& og med perioden 1978 - 1981.
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BEDRIFTSIDRETT
Det er nfi 2 nuimner - et halvar - siden bedriftsidretten hadde
omtale i avisa, og dette halvaret har vaert en meget aktiv

periode.

HANDBALL har fortsatt mange tilhengere. Etter

at hizistserien ble avsluttet med 3. plass, har

det i vinter veert spilt en rekke knokkelkamper
1 2. division der 11 lag deltar, og en star na

i fare for a rykke opp i 1. division etter a ha

beseiret de aller .fleste. Kanskie vi dermed

skal stille to ̂ g fra hasten av?

Pa VOLLEYBALL - fronten har det vaert smashet

ivrig for A beholde det hegemoniet som l.-laget

har hatt, men Harnes & Co. mitte iar ta til takke

med s01v. Det var et h0gt niva over spillet i

ar, sa en ma si seg forn0yd med resultatene bade

for 1. og 2. laget. Vardvalen resulterer for-

hapentlig i ny respektabel h0stinnsats.

FOTBALL-sesongen har i ar artet seg som det rene

tmmftog for laget. Kampene har stort sett vaert

avviklet pa gras, og etter at det i fior ble de-

gradering til 2. division, ser det ut til at

poengtap er ukient i arets serie. Kanskie er det

en ide i tenke pa gienopptakelse av tradisionen med

et arlig basketak med vare kolleger i S0r-Tr0ndelag

igien?

SKYTING er omfattet med samme gode interesse som

f0r, og lagets skarpskyttere har plukket laurbaer

bade i KM og pokalskyting. Spesielt nevnes her

at det na endelig ser ut til a bli "avleggere"

utenfor Molde, idet Skodie har gatt til innki0p

av miniatyrgeviEr.
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ORIENTERINGSL0P er en annen gledelig melding.

Denne meget populsre grenen dyrkes nd ogs& i

Moldetraktene, etter at kartmateriellet endelig

er blitt brukbart. Ildsjel her er H. Gas0,

Vegkontoret, og han orienterer gjerne om 0vings-

og testl0psopplegget.

TRIMROMMET i Fylkesbygget ma ogsa i h0yeste grad

nevnesj selv om det altsa er forbeholdt ess

"kontorfolk". Ergometersykkel, ribbevegg, roappa-

ratj bordtennis m.v., skulls gi viase muligheter

for kaloriforbruk.

Idrettslagets 0konomi er etter arbeidet med

innflytting i Fylkeshuset og ry'dding av gamle

lokaler relativt solid, og de som ofret sin

fritld til innsats her, er blitt beh0rig hyllet

med festdeltakelse i idrettslagets regi.

I  1 Alt er saledes bare fryd og gammen, og vi haper

ffl" at denne solskinnsrapport vil gj0re sitt til at

det na ogsa andre steder endelig blir gjort

opptakt for starting av bedriftsidrettslag ogsa

START IDAGJDU OGSl andre steder i fylket i vegvesenregi.

Vi kan idag presenters

spillerne pa det uover-

trufne fotballaget,men

av hensyn til p&gang fra

presse,TV,fans mv. bar

en blitt aterkt anmodet

om a navn og data bemmeli-

ge.Spillerne er da ogsa

av aamme grunn gjort u-

gjenkjennelige pa bildet.
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Arbeidsregntoy
Fra flere arbeidsplaaser nar det vaert gitt uttrykk

for misnoye raed det regnteyet vegvesenet bar nyttot de siste

S.r. Bl.a. bar oljeklaeme lett blitt edelagt av borolje, og

flere mener og3& de er stive og ubebagelige & arbeide i.

Etter den nye innkjepsavtalen som Vegdirektoratet

bar innglitt for anskaffelse av arbeidsregntey i 1973i bar en

n4 kommet fram til en oljebestandig type som or laget av

syntetisk gummi bplagt pS. nylon, Denne typen beter "Duranil"

og er letters og mykere enn den gamle typen som bar vaert i

bruk.

Det blir n4 pk vegsentralens lager kun kjept ini

av denne nye typen.

I tillegg bar en i siste innkjepsavtale fdtt med

en tynnere og letters type av fliiordserende stoff som skulls

egne seg meget godt til de som arbeider i vegbanen. Denne

typen leveres" med bette p& jakken og kan skaffes etter bestilling,

Vernelederen

HOVEDTILLITSMANNSUTVADG

I henbold til Overenskomstens kap. VIII, § 35

skal det i hvert fylke velges et hovedtillitsmannsutvalg pa

3 medlemmer,

Felgende er valgt i Mere og Romsdal:

Formann Olmar Lien, 636O Afames.

Kristian K. Dable, 6363 Mittet.

Kare Hansen, 6400 Molde.

Olmar Lien er samtidig valgt til hovedvemeombud

med Ottar Brudeseth, Mandalen,som vararaann.
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Tanker om samorbeid.

Sentralradet for samarbeidsutvalg ved

statens virksomheter holdt kurs for

utvalgsmedlemmer pa Andalsnes 1 dagene

21. - 24. novembor 1972. Kurset var

ment 4 skulle gi orienteringer og

kunnskaper om alle sider ved den

funksjon som samarbeidsutvalgene skal

utove imienfor statens virksomheter

- det som omfatter begrepet saraarbeld

mellom ledelse og ansatte i statens

virksomheter. Det var et betydelig

og interessant program vi matte ga

gjennom, og foreleseme ga en inn-

foring i de forskjellige emner pS, en utmerket mdte.

Det er vel ingen gninn til & legge skjul pa at vi

p^ ingen mate har grunn til a anse oss for "utdannet" i samarbeid

etter gjennomgaelse av et kortvarig kurs, men pS. den annen side

ma en vel fa lev til a tro at kursdeltakeme bar fatt impulser

som kan gi mulighet for en mere fniktbar motivering for den

betydningsfulle funksjon man skal vaerermed pS. S. utove i sam-

arbeidsutvalget.

Sa er da sp0rsm3.1et om det vil vaare mulig a gjore

briik av den iderikdom man har fatt del i i det praktiske arbeid

i utvalgene. Selv om vi som var deltakere i kurset ikke bar

saerlig grunn til a fole oss tilfredse med det mulige utbytte

den enkelte av oss kan ha oppnadd, m& vi likevel i all beskjeden-

het fa lov 4 tro at noe av verdi har festet seg i vare sinn.

Skal man s4 driste seg til 4 gi uttrykk for det man mener a ha

laert i form av noen onskemdl ? Disse vil da for oss som

representerer de ansatte i etaten, kunne tenkes formet omtrent

slik:

1. Fastsetting av konkrete regler for samarbeidsfunksjonen

b4de n4,r det gjelder informasjonen og droftingene av viktige

organisasjonsmessige endringer i etaten - heriinder inngar
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da alle tiltak som omfatter ras jonalisering og effektivisering'

som i storre eller mindre grad har virkning pa den enkelte

arbeidstakers arbeidssituasjon.

2. Samarbeidsutvalgene tar initiativ til og gir kritisk uttrykk

til de rasjonaliserings- og eTfektiviseringstiltak som blir

besterat gjennomfort, idet dot berunder legges saerlig vekt pa

a fa avklaret- om det innenfor organisasjonen kan oppsta

problemer av menneskelig art, De ansatte ma i deime sammen-

heng oppmimtres og ogsa ytes direkte bistand nar det gjelder

tiltak som kan fore til endringer i en arbeidstakers arbeids

situas jon.

3. Administrasjonen ma legge til rette forboldene for et fri-

villig og tillitsfullt samarbeid, Skal samarbeidsavtalen

ha mulighet for a fungere pa nederste plan, synes det avgjort

nodvendig a fa innfort en systematisk informasjonsvirksoinhet

som skjer begge veger - altsa fra administrasjonen til de

ansatte og fra de ansatte - respektive organisasjoner til

administrasjonen, 1 denne forbindelse antar en da det vil

vaere nodvendig med opplaering/skolering som kan gjore den

enkelte ansatte motivert for a komrae fram med synspunkter og

ideer m.v. som gjelder forholdene pa arbeidsplassen, Kommer

det fram opplysninger om forstyrrelser i trivselsmessige

forhold, ma det legges til rette for en saksgang som gjor det

mulig a bedre forholdene dersom det er rimelig grunn for det,

Det ma legges vekt pa at det blir tatt tilborlig hensyn til

den enkelte ansatte,

Og sa til slutt kan vi ikke la veere a korame fram

med et onske som for de ansatte fortoner seg saerlig betyd-

ningsfullt, nemlig:

4. 1 den forutgaende saksbehandling som gjelder ansettelsessaker,

mA vedkommende tillitsmann fa vaere med a hevde sitt syn og

sine meninger,

Hj.

En fflann blir aldri for gammel "til k Iser© men han er

av og til for ung.
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Lagerhold ute

Fra 1. juni 1973 skal alle varer v»re innregistrert pa EDB.

Det vil si at alle varer som ikke er forbruksvarer automatisk

registreres som lagervarer.

Det er vel en kjennsgjerning at vi i vegvesenet ikke er videre

flinke til a ta vare pa materialer, verkt0y og utstyr. Jeg

tror ikke vi er mindre flinke enn andre til dette, men det bar

aldri vaert lagt nok yekt pa dette, og det er vel hovedarsaken

til dageps situasjon.

Skal den vareregistrering som ni innf^res fa noen verdi, sa ma

det ikke bare registreres - det mS ogsa f01ges opp slik at det

ikke bare blir et merarbeid for oppsynsmannen, men en 0konomisk

vinning for vegvesenet. En slik vinning kan oppnas ved a for-

valte verdiene riktig, og med et samlet varekj0p pa ca. 530 mill,

kroner pa landsbasis er det klart at mye mi satses pa en slik

riktig forvaltning.

Vegvesenet bar ogsa et ansikt utad. Nar det gjelder materialer,

verkt0y og redskaper, sa er dette dessverre ikke av slik utseende

som en kunne 0nske. Det kan sta ei fj01bu"glemC, i noen til-

feller full av skrot som kan kastes; - i andre tilfeller er den

fylt med fullt brukbare redskaper og verkt0y.

Enten det er slik eller slik, ma det gj0res noe na.

Ute er det oppsynsmannen som styrer med disse tingene. Han bar

kanskje flere anlegg det rekvireres varer til, og skal ban

alene bolde rede pa dette, er bans jobb bestemt til a vare en

kombinasjon av arendsgutt og lagermann.

Jeg tror at hvis en skal greie dette, ma en ha en mann, en

pick-up og et dertil egnet bus for i bolde greie pa sakene.

Denne mannen ma i samarbeid med oppsynsmannen legge opp et system

for innkj0p og fordeling av rekvisita, utlevering av verkt0y

og redskaper til arbeidslag. Basen eller en annen bemyndiget av
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laget blir palagt ansvaret for det som mottas og ban ma kvittere

for dette. Det g&r ikke an at alle far g& inn og ut av lageret.

Ingen ffiler ansvar ved en silk ordning, og ordenssansen faller

bort.

Jeg bar selv prizivet dette med de beste resultater. Alle fikk

det som trengtes, samtidig som en fikk en bedre utnyttelse av

materialene anleggene i mellom.

Men hvor lenge var Adam 1 Paradiset? Arbeidere som blir utplukket

til en silk jobb er som regel flinke til mye annet ogsa. I n?id-

situasjoner blir derfor denne karen tatt til andre go0remal3

pickupen er det mer bruk for andre steder, og dermed begynner

lagersupp^a a komme i full kok igjen. Vel, - en far ta fatt igjen
pa'xiytt, for na MA det bli orden. En lagermann ma tre inn igjen

og det ma proves pa nytt til en far sving pa sakene - som jeg

tror alle som gar inn for det vil fa

Jeg ber overordnede pa vegkontoret gl oss som er ute geb0r for

dette. Materialmannen og pickupen sparer vegvesenet for tusener

av kroner pluss at ban holder vegvesenets ansikt rent i det om-

rAdet ban fungerer.

Olaus Wintber

RRYSSORD-
virmere fra nr.1 1973 ble Talgende:

T. K. Kringstad, vegkontoret.

2. Kristensen, Anleggskontoret i Vegdirektoratet•

3* Asrunn Ssebjomsen, Haray.

Det virket denne gang som cm oppgaven var en del

vanskeligere enn tidligere. Noen faerre besvarelser enn ellers

var kommet inn, og en del ra&tte ogs& forkastes pS. grxmn av

feil„

Som en ser var ogsd denne gang "fremmede" frampi

med innbogg i premieutvalget, og det begynner vel na nesten §l

bli unedvendig d si at v&r formannskapssekretese i Sandey nok

en gang har kommet p& lista.

Lodder er avsendt, og vi onsker lykke til med

ny omgangi
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TILBORLIG FRYGT

Med skriv av 2. august 1828 til Romsdals amt

sende veginspektaron i Romsdal - laytnant Wislaff - rapport

fr& alle lensmenn 1 Romsdal om arbeidet p&. hovud— og bygde-

vegane somiuaren 1828, I skrivet sitt bar vaginspektaren

gjort merknader til del ymse rapportar. Om arbeidet p&

bygdevegen i Vestnes skriv ban:

"Arbeidet paa Bygdeveien i dette Tbinglaug gaar meget langsomt;
jeg bar iaar seet bvad Fremgang der er gjort paa Veien fra

Gjermenaes til Sylte som slet ikke svarer til det Antal Mandskab

som arbeider paa deime Vei, bvori jeg troer Lensmandens over-

drevtie Godbed er Skyld} saaledes skal Rodemesteren Jobn,Krogset

i deniie Sommer blodt vaeret paa Veien l/4 Dag selv - den avrige

Tid bar ban bavt sin Dreng der, og bvilken Kommando kan man

vente av en saadanj ved Sastre Broe var oparbeidet et lille

Stykke Vei til Lettelse for Entrepreneuren for Broen ved at

frembringe Steen m.m. og bvilket Veistykke Entrepreneuren

bavde udgravet den balve Deel af igjen for at tage Fyld til

Karene, ved yttre Eidbammer er Veien anlagt paa et andet Sted

end jeg bestemte den, alt dette ville vei ikke bave skeed

naar man bavde tilberligt Frygt for Lensmanden."

Bjarne Rekdal

Vei - litt stridt er det vel g dra dlrekte parallell fra

dette stykket og til dagens oppsynssituasjon. Likeid., en

ma vel ha lev til a anta at en idag er noe bedre stilt; -

kanskje ikke med hensyn til "tilbdrlig frygt", men med

hensyn til en effektiv og praktisk arbeidsledelse. Arbeids-

moral m.v. er vel ofte i stor grad avhengig av disse for-

hold.

Det vi trenger i dagens trafikksituasjon er en bil som

ikke kan gS. fortere enn det bilfareren kan tenke.
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FUNKSJONy^RTUB

Tirsdag 5.juni hadde funksjonffirene ved administrasjons- og

0konomiavdelingen ved vegkontoret sin arvisse (?) utflukt.

Turen gikk denne gang over 0rskogfJellet via Sulesund-Har-

eid til Fosnavag.

Som en forstar var det valgt ei rute med stor aktivitet pa

vegfronten;. ombyggingen av E69 KJelbotn - Sjaholt; motor-

vegpar.sellen ved Spjelkavik; rv.656 Mauseidvag - Eikremj.de

to nye ferjekaiene ved Sulesund og Hareid; veglinja Strand

- Games,og -"storebror" selv: bru- og vegsambandet over

EoyrasHndet.

Det er en adspredelse og inspirasjon for videre arbeid pa

denne maten av og til a fa et lite blikk ogsa ute i "felten"

nSr en ellers bele aret bare ser arbeidernummer,kostnads-

steder og torr korrespondanse,og kanskje av og til lurer pa

hva det egentlig er en steller med.Mye. av arbeidet blir be-

traktelig mer interessant og meningsfylt nar en ogsa vet litt

om den praktiske utfarelse av prosjektene.

Selvskreven leder pa turen var sekretsr Munkvik,som sammen

med Bjarne Rekdal ogsa sto for orienteringen langs reiseruta.

Etter en ekstra spiss pa turen i form av en lunsj i Fosna-

vag med Heroy kommune som vert,bar det tilbake til hverda-

gen i Fylkeshuset i Molde.

ASFALTERINGSPROGRAMMET

for 1975 er i full gang,og det er iar forutsatt lagt 136 km

asfalt pa riks- og fylkesveger.Av dette er "dessverre" bare
16,8 km pa veger uten fast dekke fra f0r,mens 32,8 km legges
pa gammel asfalt og 41,5 km legges pa oljegrus og 45 km over-
flatebehandlea(med asfaltolje og gradert grus).Av de lengre

nye"strekninger kan nevnes 0r8kogfoellet-Sjahoit (B69), og
Aure- Aursnes eg Fet-Hjorthol (rv.60).
Asfalteringen hittil har fulgt det oppsatte program.Le aller

fleste har S0rget for godt forarbeid og lagt forholdene til
rette for en grei avvikling i de hektiske og viktige dagene

dekkeleggingen foregAr.



AVSKJED FRA VEGVESENET

VEGMESTEH THEODOR AAR0NES er fadt l6. februar igo? i Eidsvag

i Romsdal. Da han var 3 gammel,

flyttet familien til Valldal, og siden

har han liele sitt liv forblitt suim-

ra0ring,

Hans far, oppsynsmann Thomas

Aarones, begynte allerede i 1917 ved

veganlegget Trollstigvegen, og sa

snart do 3 sannene Karl, Hjalmar og

Theodor vokste til, ble de alle

"vegfolk" i tur og orden, slik at

familien Aarones og vegvesenet i var

bevissthet alltid har "tilhort" hin-

einnen.

Men nu var dot han Theodor.

I 1923 begynte han som arbeider ved Trollstigvegen

og ble i 1925 inntatt som sjafor ved riksvegvedlikeholdet. I

1931 ble han fast ansatt sjafor pa "Jernhesten" og hadde det

fulle ansvar for broytingen over 0rskogfjellet i 13 ar.

I ̂ 9hk opprettet vegvesenet i dette fylke for forste

gang stilling som maskinkyndig oppsynsmann, og denne stilling

ble 1. juli tlldelt Theodor Aarones. Han har den hele tid

vaert knyttet til vegstasjonen i Skodje.

I egenskap av maskinkyndig oppsynsmann fikk han i

19^2 som spesialoppdrag a reise til Tyskland for a studere

broyteutstyr, og i ^9k6 foretok han reiser b&de til 0ysanden og

Bardufoss pa uttak av beslaglagt materiell, bl.a. 28 biler til

Mere og Romsdal,

I 1950 ble det for forste gang brukt snofreser

over 0rskogfjellet, et forsok som fait heldig ut under Aarones'

ledelse. Likeledes ledet han i arene 1955-60 apningen av fjell-

overgangene i fylket vS.rt med brxik av 4 bulldozere.
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Aarenes gikk etter hvert over i den regulaere ved-

likeholdstjeneste, eg da ordningen med inndeling av fylket i

vedlikeholdsomrader ble innfert i 1956, fungerte han en tid som
leder av T-1, inntil han ble vegmester i T-ll.

Hans spesielle interesse bar alltid vasri;: MaKsimal

utnyttelse av masklner til utfering av alle vedlikeboldsoppgaver.

Under en erikel heytideligbet p3. Fjellstova pa

0rskogfjellet den 26. april i ar ble Theodor Aarenes tlldelt
vegvesenets mlnnegave eg diplom. Etter en arbeldsdag pa ca.

ar avsluttet Theodor Aarones sin tjeneste i statens veg-

vesen den 30' april 1973-

Gunnvor Sund

gfatulefef
folgende medarbeidere som i lopet av sommeren og iiosten
passerer aremalsdager;

50 ar.

6655 Vindola 18, juli
6384 Vikebvikt 21, juli
6400 Molde

Peder J. Moen

Ingemann Krogseth.

Bergliot Gjelsten 27. juli

Ivar Borgestrand 6hhh Farstad 5. September

60

Olav Smistad

Georg GrUner

Konrad Gautvik

Elias Bakken

Asvald Folkestad

Sigurd P, Hjellnes

Erling Scherer

6610 0ksendal

6300 Andalsnes

6690 Aure

6080 Gurskey
6120 Folkestadbygd
6490 Eide

6400 Molde

29. juli

3. august

13« august

19. august

September

September

5

21

26, august
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VEG OG VIRKE 0NSKEE AELE EESEHE BAde: p1 OG UTENFOR VEGEN EN

GOD SOMMER!


